
 

 

Izjava predsednice Roberte Metsola na izrednem zasedanju Evropskega sveta 
Torek, 17. oktober 2023 

 
Dovolite mi, da najprej izrečem sožalje Ulfu in se zahvalim Alexandru. 
Teroristični napad, ki se je sinoči zgodil v Belgiji, je bil grozen in želim se pokloniti 
spominu na njegove žrtve in izreči priznanje belgijskim intervencijskim silam za 
odlično opravljeno delo.  
  
Podobno smo v Evropskem parlamentu sožalje izrekli tudi družini in sorodnikom 
Dominiqua Bernarda, ki je bil prejšnji teden ubit v Franciji. 
  
Razmere v Izraelu, Gazi in na širšem Bližnjem vzhodu nas vse močno skrbijo. 
Tamkajšnja slika je grozljiva, tragična in obupna. 
  
Vojna je vedno pekel in, kot v vsaki vojni, so ogrožena nedolžna življenja. 
Nedolžni ljudje umirajo, pri mnogih odločitvah pa se izbira med manjšim in 
večjim zlom. 
  
Svet se je 7. oktobra prebudil z novico o najhujšem terorističnem napadu na 
družine v Izraelu v več generacijah. Hamas je zakrivil množične poboje, 
ugrabitve, posilstva, mučenje, pohabljanje in skrunitev mrtvih. Za to ni 
opravičila. 
  
V Parlamentu smo pokazali solidarnost z žrtvami in poudarili, da je Hamas 
teroristična skupina, ki ne zastopa legitimnih želja palestinskega ljudstva niti – in 
to je pomembno poudariti – upanja muslimanov po vsem svetu, temveč ga 
spodkopava. To je razlika, ki se je že od nekdaj zavedamo in na katero moramo 
še naprej opozarjati. 
  
Pomembno je, da kot Unija izrazimo solidarnost, da znova odločno zavrnemo 
terorizem, da prispevamo k izpustitvi skoraj 200 talcev in poudarimo, da je način, 
kako se Izrael odziva na napad, pomemben za vse nas. Jasni moramo biti glede 
tega, da je treba še naprej iskati rešitve za ublažitev humanitarnih posledic v 
Gazi, kot zahtevajo naše obveznosti in mednarodno pravo. 
  
Tudi v najtežjih časih se Evropski parlament vedno je in se vedno bo zavzemal za 
pošteno in pravično dvodržavno rešitev. Tega cilja ne smemo izgubiti izpred oči. 
Vedno si bomo prizadevali za obstojen in trajen mir. Žal pa je res, da se je ta 
možnost zaradi odvratnih dejanj Hamasovih teroristov odmaknila še dlje v 
prihodnost. 



 

 

  
Današnje razmere v Gazi so za mnoge še vedno nevzdržne. Humanitarne 
obveznosti Evrope morajo ostati prioriteta in še naprej moramo sodelovati z 
legitimnimi predstavniki palestinskega ljudstva in regionalnimi akterji, da bi 
umirili napetosti v regiji in na sosednjih območjih. 
  
Kot Unija moramo ostati enotni in združeni v prizadevanjih, da bi bili talci 
brezpogojno izpuščeni, da za terorizem ne bo opravičila, da bo humanitarna 
pomoč dosegla tiste, ki jo potrebujejo, da tarča ne bodo civilisti, da bodo 
ohranjene varne poti znotraj Gaze in vzpostavljeni humanitarni koridorji. Da bi 
lahko vse to dosegli, pa moramo ostati v stiku s sosednjimi državami, da bi jih 
podprli pri neizbežnem pritoku ljudi in pri dostavi pomoči. V zvezi s tem imajo 
ključno vlogo zlasti Egipt, Jordanija in Libanon.  
  
To sem prejšnji teden, ko sem bila povabljena v Izrael, tudi zelo jasno izrazila v 
pogovorih in javnih izjavah, ki sem ju podala skupaj s predsednikom kneseta in 
tudi s predsednikom države. 
  
V tem duhu bo Evropski parlament jutri razpravljal o tem vprašanju in se 
dogovoril o resoluciji. Temeljni kamen, na kateri bo ta resolucija osnovana, je 
mandat, ki so mi ga podelile vse politične skupine, preden sem prejšnji teden 
odpotovala v Izrael.  
  
Lahko se zanesete na to, da bomo storili vse, kar je v naši moči. Sem pa tudi 
prepričana, da bomo to razpravo nadaljevali naslednji teden na vrhu, in upam, 
da bodo naša stališča odražena tudi v sklepih s tega zasedanja. Pomembno je, 
da ljudje vidijo, da smo enotni in skladni.  
  
Hvala!  
  
 


